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Kerékpárút 
Szegedtől 
Török-

MEGUJUL A PALLAVICINI-KASTELY ES A BUDAI SÁNDOR EMLEKHAZ 

Turisztikai látványosság Sándorfalván 

Új általános iskolája lesz Algyőnek 

Gőzerővel épül az új általános iskola az algyői Sport utcában. A 
nagyközség önkormányzata február 12-én kötött szerződést az oktatási 
épület megépítésére. Az 1,7 milliárd forintból - ebből 200 milliót az 
Európai Unió és az Európai Regionális Fejlesztési Alap finanszíroz - el-
készülő új intézmény várhatóan 2011. február 15-ére készül el. Az új is-
kolában 16 tanterem, 6 szaktanterem, 488 négyzetméteres aula, egy 
100 fős étterem, melegítőkonyha, büfé, 1310 négyzetméteres torna-
csarnok, igazgatási és orvosi szobák kapnak helyet. Az épülethez 50 
parkoló és 39 kerékpártároló tartozik majd. A tanulók tervezett létszá-
m a 4 1 6 fő . FOTÓ: DM/DV 

kanizsáig 
ÚJSZENTIVÁN. Szerbiába lehet 
Szeged belvárosából biciklizni, 
ha megépül az a kerékpárút, 
amelynek első ütemére már 
megvan a szükséges támogatás. 
Újszentiván gesztorságával Ti-
szasziget, Szeged és Törökkani-
zsa 1,5 millió euróra pályázott. 
Putnik Lázár, Újszentiván pol-
gármestere elmondta: a ma-
gyar-szerb projekt első ütemé-
ben a szőregi Hősök terétől Új-
szentivánon és Tiszaszigeten át 
Tiszasziget határáig épül meg a 
kerékpárút, illetve Törökkani-
zsa belterületén. Az építkezés év 
végén kezdődhet, nagyjából két 
év múlva fejeződne be. A támo-
gatásból ezenkívül elkészítik a 
második, összekötő szakasz ter-
veit is. A magyar települések-
nek 5 százalék önerőt kell bizto-
sítaniuk, a szerbnek 15 százalé-
kot. Újszentivánról már most is 
sokan járnak kerékpárral és 
gyalog Szegedre - mondta a 
polgármester, aki szerint a szen-
tivániaknak régi vágyuk a ke-
rékpárút. Biciklivel egyébként 
fél óra tekerés a két település. 

RÖSZKE. Több infrastrukturá-
lis és falufejlesztési beruhá-
zás zajlik jelenleg a települé-
sen. A közösségi közlekedés 
fejlesztésére kiírt program-
ban megépült a tanyai busz-
forduló és több fedett buszvá-
ró, Röszke központjában 
most készül az új buszmegál-
ló, valamint négy utca burko-
latának felújítása. A régi, má-
ra elbontott gyógyszertári 
épület helyén várja majd a pi-

henni vágyókat a Szent Antal 
téri park, padokkal, szökő-
kúttal, kandeláberekkel - tá-
jékoztatott Borbásné Márki 
Márta polgármester. Az álta-
lános iskola bővítéséről és tel-
jes körű felújításáról már be-
számoltunk: a közel 200 mil-
lió forintos beruházás a végé-
hez közelít. 

A település legújabb pályá-
zati sikere az Integrált Közös-
ségi Szolgáltató Tér. A pályá-

zat célja a művelődési ház 
épületének átalakítása, hosz-
szú távú működtetése - elér-
hetővé téve a közösségi, kul-
turális, közművelődési, szo-
ciális, egészségügyi, üzleti, 
információs, kommunikációs, 
adminisztratív szolgáltatáso-
kat. A várhatóan jövő májusra 
megvalósuló projekt költsége 
J7 millió 520 ezer forint, az ön-
kormányzati önerő több mint 
3 millió 500 ezer. 

Buszmegálló, közösségi tér épül 

Koncertterem 
és hangszerkiáltítás 

Többek között a város történe-
tét bemutató tárgyak, doku-
mentumok, a települést alapító 
Pallavicini Sándor őrgróf búto-
rai kapnak majd helyet a felújí-
tott kastélyban - tudtuk meg 
Tóth István muzeológustól. A 
legnagyobb kiállítóteremben ki-
sebb komolyzenei koncerteket 
is tarthatnak majd. Az emlék-
házban a város neves szülött-
jét, Budai Sándor naiv festő 
életművét mutatják be, nagy 
hangsúlyt helyezve citerakészí-
tő tevékenységére. Az ország-
ban egyedüliként Sándorfalván 
hoznak létre a citeráról kiállí-
tást - a magyar népi hangszer 
készítéséről és múltjáról sehol 
máshol nem láthatnak tárlatot 
az érdeklődők. 

Borongós időben derűs 
falunap - bőségasztallal 

Vita 
a drága 
szemétdíjról 
ÖTTŐMÖS. Drasztikusan vissza-
esett a hizlalt állatok száma -

A Pallavicini-kastétyban most általános iskola működik. A felújítás után kiállítóhelyet, az alagsorban kávézót alakítanak ki. FOTÓ: FRANK YVETTE 

Az önkormányzat célja, hogy Sandorfalvat bekapcsollak a regio 
turisztikai látványosságot kínáló települései közé - több mint 
200 millió forintból újul meg a sándorfalvi Pallavicini-kastély és 
a Budai Sándor Emlékház. Utóbbiban az országban egyedülálló ci-
teratörténeti kiállítást rendeznek be. 

SÁNDORFALVA 
BOBKÓ ANNA 

Több mint 200 millió forintból 
újítja fel a Budai Sándor Em-
lékházat és a Pallavicini-kas-
télyt a sándorfalvi önkor-
mányzat. Az épületekben új 
kiállító- és- közösségi tereket 

alakítanak ki, ahol az egye-
dülálló tárlatok, hangverse-
nyek és kulturális programok 
a térségi turizmus fellendíté-
sét szolgálják - jelentette be a 
hétvégi projektindító sajtótá-
jékoztatón Kakas Béla, a vá-
ros polgármestere. Az ünnep-
séggel egybekötött rendezvé-

nyen Kozma József, a Dél-al-
földi Regionális Fejlesztési Ta-
nács elnöke is részt vett. 

Kácsor Pétertől, a Sándor-
falva Városfejlesztő Közhasz-
nú Nonprofit Kft. ügyvezetőjé-
től megtudtuk: a 205 millió fo-
rint összköltségű beruházás 
80 százalékos uniós támoga-
tással valósul meg. A munká-
latok során 124 millió forintot 
a kastély, 27 milliót pedig az 
emlékház épületének felújítá-
sára fordítanak. Itt a munká-
latok már el is kezdődtek - a 

melléképületet már bontják. 
Az épületek renoválása során 
ügyelnek arra, hogy az eredeti 

„A 205 millió forint 
összköltségű beruházás 
80 százalékos uniós tá-
mogatással valósul meg." 
Kácsor Péter 

falszerkezetek és épületele-
mek a lehető legkevésbé sé-
rüljenek. 

A két helyszínen összesen 
16 kiállítóteret alakítanak ki, 
de a kastély alagsorában ká-
vézó is működik majd, és a 
környező zöld terület is meg-
újul. 

A Pallavicini-kastély épüle-
te jelenleg a helyi általános is-
kolának ad otthont. A tanév 
végén kezdik el a felújítást. Az 
új iskola - amely szintén a 
Szabadság téren áll majd -
lassan szerkezetkész, szep-
temberben már itt kezdik a ta-
nulást a gyerekek. A kastély 
és az emlékház felújításával 
várhatóan október végére vé-
gez a kivitelező. 

Tánc, ének, muzsika, pörkölt és 
mini vidámpark: a szombaton 
rendezett algyői falunapon kicsik 
és nagyok is jól érezték magukat. 

ALGYŐ 
KISS GÁBOR GERGŐ 

Halászlé és pörkölt rotyogott 
a bográcsokban, a színpadon 
6 éves forma kislányok csá-
poltak előre betanult koreog-
ráfiára a diszkózenére - a 
büszke szülők kamerájukkal a 
mini táncosok minden moz-
dulatát rögzítették. Az algyői 
faluházban és környékén 
szombaton rendezték a nagy-
községi falunapot, ahol a dél-
előtt a különböző sátrakban 
serénykedő szakácsoké volt. 

Kneip Ferenc 36 kiló disz-
nóhúsból két bográcsban főz-
te a vegyes pörköltet a nyug-
díjasklub tagjainak, akik dél-
re már szép számban gyüle-
keztek Az egyre ínycsiklando-
zóbb illatú pörkölt körül. 
Gyevi bicebóca halászlé volt 
a menü egy másik sátorban. 
A fantázianév eredete, hogy a 
hallét a Mozgáskorlátozottak 
Országos Egyesületének al-
győi csoportja készítette el. A 
szabadtéri és a faluház szín-
padán egymást követték a 
különböző produkciók, mi-
közben az algyői kisgyerekek 
vattacukorért, bocskorszíjért 
nyúzták szüleiket, majd az 
édesség elfogyasztása után a 
kitelepült mini vidámpark já-
tékait akarták kipróbálni. 

A legnagyobb tumultus a he-
lyi nőegylet standjánál volt. A 
hölgyek szakácskönyvet tervez-

számoIt be a legutóbbi öttömö-
si testületi ülésen Kovács Tibor 
hatósági állatorvos. Míg tíz éve 
1600 sertést adtak le a faluból, 
tavaly mindössze 90 hízót. A 
250-280 forintos kilónkénti 
felvásárlási árral magyarázta a 
hanyatlást, miközben a gazdák 
önköltsége 350 forint. Vitát vál-
tott ki az ülésen a regionális 
hulladékgazdálkodási szerző-
dés módosítása. Bata Ferenc 
polgármester azzal indokolta a 
szemétszállítás nagy költségét, 
hogy a 800 lelkes Öttömösre 
ugyanakkora szemétgyűjtőt te-
lepített a szegedi központú tár-
sulás, mint Kistelekre. Az is 
gond, hogy a szelektív hulladé-
kot Szegedre viszik, a vegyes 
háztartási szemetet pedig egy 
vaskúti cég szállítja el a tíz évre 
kötött szerződés értelmében. 
Csökkentené a költségeket, ha 
a kis mennyiségek miatt a vas-
kútiak Tompát, Kelebiát és Ba-
lotaszállást együtt kezelnék, és 
Sze'gedre vinnék a szemetet, 
mert ezzel az uniós támogatást 
kapott regionális hulladékgaz-
dálkodási pályázatának is 
megfelelne a falu. Ehhez a pol-
gármester szerint a vaskútiak-
nak meg kellene állapodniuk a 
szegediekkel. 

INFRASTRUKTURÁLIS ÉS FALUFEJLESZTÉSI BERUHÁZÁSOK RÖSZKÉN 

nek megjelentetni, és az 50-60 
fős tagságot arra kérték, hogy a 
falunapra készítsék el és vigyék 
ki kedvenc ételeiket. A finomsá-
gokat lefotózták, a recepteket 
begyűjtötték: a bőségasztal lát-

ványa igazi gasztronómiai ki-
elégülést okozott az arra járók-
nak; egymás mellett illatozott 
töltött csirke, rácponty, kenyér-
leves és betyárpaprikás. A legki-
tartóbbak hajnalig ünnepeltek. 

A helyi nőegylet tagjai kedvenc ételeiket készítették el a falunapra, 
amelyeket szakácskönyvben is összegyűjtenek majd. FOTÓ. VERÉB SIMON 


